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Møde i Frivilligrådet 
Den 20. april 2021 kl. 16.00 

Deltagere: Mads Bæk, Esther Fleissig, Jette Norup og Hanne Mette 

Afbud: Susanne og Katrine Rohde 

Fraværende: Frank Løbner 

Referat 
1. Velkommen v/Susanne

Punktet udgik

2. Valg af mødeleder

Ingen fast blev valgt, da det var et fysisk møde  

3. Nyt fra formanden v/ Susanne

Orientering fra generalforsamling FriSe (Frivilligcentre & Selvhjælp Danmark) v/ Susanne.

Punktet udskydes.

4. Orientering fra Det centrale Frivilligråds virtuelle årsmøde den 23/3 2021 v/ Hanne Mette

Ny formand for Frivilligrådet er udpeget af socialministeren – det bliver næstformand Anna Bjerre

Thorsteinsson, der tager over for Mads Roke Clausen.

Anna Bjerre: ”Vi har en række vigtige opgaver, som vi allerede er godt i gang med. Det gælder

civilsamfundsstrategien samt opgaven med at sikre en stabil økonomi. Og der skal ikke herske

nogen tvivl om, at økonomien fortsat vil være et meget stort og meget vigtigt indsatsområde for

mig og hele Frivilligrådet.”

Notater/udsagn fra årsmødet. Se gerne Frivilligrådets hjemmeside og Facebookside

• Vi skal være til stede for hinanden – i fællesskaber lever vi

• En stærk civilsektor er vigtig

• Vi skal ikke konkurrere med det offentlige, men supplere hinanden.

• Får vi en civilsamfundsminister? – 13 procent fa BNP står civilsamfundet for – så ja

• Får vi en stabil finansiering af civilsamfundet?

• Frivilligheden skal pudses og plejes

• Vores forskellighed er vores styrke

• Fremtid

o Det lokale, det nære - forankringen – få understøttet det – også økonomisk
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o Grundfinansieringen skal være i orden Frivilligrådet vil have stærk fokus på 

grundvilkår 

o Civile foreninger – integriteten – fjerne udemokratiske foreninger – passe på sjælen 

i frivilligheden 

Vi har brug for, at andre har brug for os 

• https://frivillighed.dk/publikationer/videnstema-4-tak-for-hjaelpen-brugerens-

respons- paavirker-frivilliges-motivation 

• https://frivillighed.dk/viden-og-fakta 

• https://frivillighed.dk/viden-og-fakta/artikler/det-laerte-vi-om-frivilligheden-i-

2020 

Vi skal have alle tilbage i fællesskaberne efter nedlukningen 

https://youtu.be/5KtH9nVYmPk - en lille film vi har lavet som eksempel på frivillighed. 

 Almaluloah -79 år fra Tonga ønskede at danse på plejehjem under covid-19 

nedlukning. Vi  lavede en film med hende, da hun ikke kunne komme fysisk ud 

og danse for at sprede glæde  og håb.  

Frivillighed er for alle. 

Corona har måske betydet, at det ikke er så stigmatiserende at være ensom, for mange 

har oplevet det 

Folketinget arbejder med en ny strategiplan for civilsamfundet – Astrid Kragh 

Civilsamfundets Brancheforening?? 

 

5. Forslag til ændring af vedtægterne v/ Susanne og Esther  

HM har medsendt de eksisterende vedtægter samt forslag til ændringer i mail med referatet fra 3. 

marts. 

Vedtægtsændringer blev drøftet. Renskrives og sendes til det centrale Frivilligråd for at få 

kommentarer og vejledning med henblik på behandling på Repræsentantskabsmødet 26. maj 

 

6. Repræsentantskabsmødet 26/5 – aftaler (foredrag, dirigent, lokalitet) – kandidater – forplejning 

m.m.  

Hvis vores plan skal holde, skal alt gøres klar til udsendelse til foreningerne senest d. 26/4. 

Indkaldelsen blev lavet, de nuværende medlemmer, der er på valg, har gjort deres stilling klar. 

Det betyder, at vi mangler 2 nye medlemmer og 2 suppleanter. I skrivende stund er dagsorden 

udsendt fra De Frivilliges Hus til alle foreninger pr. 23. april 

 

7. Fra Handleplanen: Skal punkt a. med på vores næste møde SSU eller skal vi snakke med 

embedsværket først?  

https://frivillighed.dk/publikationer/videnstema-4-tak-for-hjaelpen-brugerens-respons-paavirker-frivilliges-motivation
https://frivillighed.dk/publikationer/videnstema-4-tak-for-hjaelpen-brugerens-respons-paavirker-frivilliges-motivation
https://frivillighed.dk/viden-og-fakta
https://frivillighed.dk/viden-og-fakta/artikler/det-laerte-vi-om-frivilligheden-i-2020
https://frivillighed.dk/viden-og-fakta/artikler/det-laerte-vi-om-frivilligheden-i-2020
https://youtu.be/5KtH9nVYmPk
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a. Vi vil gerne drøfte mulighederne for, at specielt udsatte grupper kan få en mere stabil 

kommunal tilskudsordning end foreningerne kan få gennem § 18. 

§ 18 midler bør i højere grad gå til frivilligt socialt arbejde 

I den forbindelse bør der kigges nærmere på servicelovens §104 

(§ 104: Kommunalbestyrelsen skal tilbyde aktivitets- og samværstilbud til personer med 

betydelig nedsat fysisk eller psykisk funktionsevne eller med særlige sociale problemer til 

opretholdelse eller forbedring af personlige færdigheder eller af livsvilkårene.) 

 

b. Der er i stadig højere grad brug for de frivilliges indsatser. 

I den forbindelse vil vi gerne sætte fokus på, hvad frivillighed er, hvad kan man som frivillig 

pålægges, hvor går grænserne mellem ansat og frivillig? 

Drøftes med SSU eller embedsværket? 

 

c. Vi vil gerne sætte de boligsociale indsatser i fokus. Begrundelsen er, at der foregår rigtig mange 

gode indsatser i mange forskellige foreninger. Er det muligt at forene kræfterne?  

 

Mere samarbejde, så indsatserne ikke henvender sig til den samme målgruppe, og man så at 

sige bliver hinandens konkurrenter i stedet for partnere. 

Dette punkt vil vi gerne drøfte med SSU på augustmødet 

 

d. Ensomhedsindsatsen – den vil vi gerne deltage i. 

Vi fastholder punkterne til drøftelse med SSU 

 

8. Forslag til dagsorden til mødet med SSU i august 

Punkterne a, b, c, d, se ovenstående, er sendt som forslag til vores ønsker til mødet i august. 

 

9. Den kommunale indsats mod ensomhed - Åse Kubel Høgh deltager i mødet 

Frivilligrådet vil gerne engagere sig i indsatsen. 

Pga. at mødet blev flyttet, så blev Åse Kubel Høghs besøg i rådet udskudt. 

 

10. Evt. 

                   Ref. Hanne Mette Thagaard 


